

МЦНТИ: события, информация, мнения

ICSTI: Events, Information, Opinions

Участие МЦНТИ
в Московском
международном
Салоне изобретений
и инновационных технологий
«Архимед-2023»

28 марта 2023 г. МЦНТИ принял участие в XXVI Московском международном Салоне изобретений и инновационных технологий «Архимед-2023». За более чем четверть века Салон стал значимой международной площадкой для демонстрации эксклюзивных ноу-хау, обмена инновационным знанием

ICSTI participated in the
Moscow International
Salon of Inventions and
Innovative Technologies
“Archimedes-2023”

On March 28, 2023, ICSTI took part in the XXVI Moscow International Salon of Inventions and Innovative Technologies “Archimedes-2023”. For more than a quarter of a century, the Salon has become a significant international platform for demonstrating exclusive know-how, sharing innovative knowledge



Директор МЦНТИ Юрий Лончаков и Президент Клуба «Архимед» Дмитрий Зезюлин обсуждают возможные направления сотрудничества.

Mr. Yuri Lonchakov, Director of ICSTI, and Mr. Dmitry Zezyulin, President of the Archimedes Club, are discussing possible areas of cooperation.

и опытом. Высокие гости и участники Салона заинтересованно заслушали презентацию МЦНТИ.

На полях Салона состоялось обсуждение вариантов стратегического сотрудничества между МЦНТИ, Международным инновационным клубом «Архимед» и Фондом популяризации пилотируемой космонавтики «Космос – это мы». Директор МЦНТИ Юрий Лончаков и Президент Клуба «Архимед» Дмитрий Зезюлин подписали соглашение о сотрудничестве.

Национальные стратегии устойчивого развития в условиях новых глобальных вызовов

17 февраля 2023 года МЦНТИ в партнерстве с Финансовым университетом при Правительстве Российской Федерации и Русско-Итальянским международным университетом успешно провел международный круглый стол «Глобальные вызовы современности: образование, наука, индустрия». В мероприятии приняли участие академические ученые, эксперты, профессора ведущих университетов из Италии, России, Чехии и других стран.

Наиболее интересные доклады будут опубликованы в международном научном журнале МЦНТИ «Информация и инновации» и научных журналах Финансового университета при Правительстве Российской Федерации.

and experience. Distinguished guests and participants of the Salon listened with interest to the presentation of ICSTI.

On the sidelines of the Salon, a discussion of options for strategic cooperation between ICSTI, the International Innovation Club “Archimedes” and the Foundation for the Promotion of Manned Astronautics “Space is Us” took place. Mr. Yuri Lonchakov, Director of ICSTI, and Mr. Dmitry Zezyulin, President of the Archimedes Club, signed a cooperation agreement.

National Strategies for Sustainable Development in the Face of New Global Challenges

On February 17, 2023, ICSTI, in partnership with the Financial University under the Government of the Russian Federation and the Russian-Italian International University, successfully held an international round table “Modern Global Challenges: Education, Science, Industry”. The event was attended by academic scientists, experts, professors from leading universities from Italy, Russia, the Czech Republic and other countries.

The most interesting reports will be published in the ICSTI international scientific journal “Information and Innovations” and scientific journals of the Financial University under the Government of the Russian Federation.

Наука и международное сотрудничество

9 февраля 2023 года представители МЦНТИ во главе с директором Ю.В. Лончаковым, по приглашению Министра науки и высшего образования России В.Н. Фалькова, приняли участие в мероприятиях, посвященных Дню российской науки и Дню дипломатического работника в Национальном исследовательском центре «Курчатовский институт». Торжественное научно-практическое заседание состоялось в Доме ученых имени академика А.П. Александрова при участии представителей дипломатических миссий 13 государств, международных организаций, органов власти, ведущих научных организаций, видных ученых и общественных деятелей. Участники заседания обсудили перспективы развития международного научного сотрудничества, поделились положительным опытом в реализации крупнейших международных проектов, подчеркнули важность роли науки как инструмента дипломатии.

Science and International Cooperation

On February 9, 2023, ICSTI representatives, headed by Director Yu. Lonchakov, at the invitation of the Minister of Science and Higher Education of Russia V.N. Falkov, took part in the events dedicated to the Day of Russian Science and the Day of the Diplomatic Worker at the National Research Center "Kurchatov Institute". The solemn scientific and practical meeting took place in the House of Scientists named after Academician A.P. Alexandrov, with the participation of representatives of diplomatic missions of 13 states, international organizations, authorities, leading scientific organizations, prominent scientists and public figures. The participants of the meeting discussed the prospects for the development of international scientific cooperation, shared their positive experience in the implementation of major international projects, and stressed the importance of the role of science as a tool of diplomacy.